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Sakskart, styremøte 9. desember 2024             
  
Styremøtet startet med dialog og diskusjon om temaet grensekryssende jernbane. Jonas 
Karlsson, direktør i Oslo-Stockholm 2.55 (Oslo-Sthlm 2.55) presenterte sine perspektiver om 
temaet.  
 
Styret takker Karlsson for presentasjonen og ber sekretariatet om å tilrettelegge for møte 
med samferdselsministeren vedrørende igangsetting av KVU av jernbanekorridoren Oslo-
Stockholm.  
  
 
Sak 58/24  Godkjenning av innkalling    
   

Vedtak:   
Innkallingen godkjennes    

   
   
Sak 59/24  Godkjenning av referat fra styremøte 11. oktober 2024  
   

Vedtak:   
Referat fra styremøtet 11. oktober 2024 godkjennes.   

  
  
  
Sak 60/24 Handlingsprogram med budsjett for 2025 
  

Innstilling til representantskapet:   
Handlingsprogram og budsjett for 2025 vedtas   

  
  
Sak 61/24 Oppfølging av statsbudsjettet 2025 
  
 

Vedtak: 
Informasjonen om oppfølging av statsbudsjettet 2025 tas til orientering.  
 
I 2025 skal arbeidet med statsbudsjettet være: 

• Starte tidlig med budsjettprosessen overfor partier og 
regjeringsapparatet.  

• Prioritere temaene: jernbane og Oslofjorden samt kraft og energi, som 
samsvarer med utvalgets ønske om prioriterte politiske satsinger for 
handlingsplanen 2025. 

 
  
  
Sak 62/24 Møteplan 2025  
   

 Vedtak:   

https://www.oslo-sthlm.se/
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Styret slutter seg til forslaget til møtekalender for 2025 
Orienteringssaker  

  
Sak 63/24  Orientering fra styrets medlemmer om aktuelle saker i regionen   
 
   

Kongsvingerregionen IPR 

- Fokus på kraftstrategi. Arrangerer åpne folkemøter for å øke kunnskap og 

engasjement. 

- Tømmerterminal: Bane NOR utvider kapasiteten ved Kongsvinger 

tømmerterminal fra 650 000 til 1 million kubikk, noe som styrker 

tømmernæringen. 

- BS Rails oppretter private godstogruter mellom Alnabru og Stockholm, med 

stopp på Granli, som kan få betydning for regional transport. 

  

Drammensregionen IPR 

- Ny tømmerterminal: Drammen, Lier og Buskerud fylkeskommune samarbeider 

om planlegging av en ny tømmerterminal og dens beliggenhet. 

- Det nye sykehuset i Drammen, som åpner høsten 2025, får en jernbanestasjon 

like ved. Målet er å øke togfrekvensen til to tog i timen til både Hokksund og 

Kongsberg. Det er dialog med Samferdsels- og Helsedepartementet for å 

koordinere investeringer i sykehuset og togtilbudet. 

- Fokus på å sikre tilstrekkelig strømtilgang for det grønne skiftet og lokal 

tilpasning til energibehov. 

 

Folloregionen IPR 

- Kommuneøkonomi  

- Aldrende befolkning og behov for flere og dyrere kommunale tjenester er en 

fremtidig utfordring. 

- Utforsker alternative boligløsninger som kan redusere sosial isolasjon og 

helseutfordringer blant eldre, f.eks. bofellesskap med fellesarealer.  

- Ønsker innspill og erfaringer fra andre knyttet til tiltak som forhindrer 

utenforskap blant eldre. 

  

Samarbeidsrådet for Nedre Romerike IPR   

- Kraftenergi, regionale planprosesser og gründerskap og innovasjon. 

- Arbeid pågår med regionene Gardermoregionen og Hadelandsregionen. 

- Planlagt fellesmøte i januar for å diskutere areal, mobilitet, verdiskaping og 

kompetanse i samarbeidet. 
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Mosseregionen IPR 

- Fått med hele Østlandsregionen for nordisk luftoperativt senter på Rygge.  

- Kraftutfordringer påvirker nærings- og boligutvikling i regionen. 

- Jobber med tiltak for godstransport og avlastning av Alnabru, med fokus på 

en mulig løsning i Vestby. 

 

Hamarregionen IPR 

- Vedtatt ny strategi med hovedfokus på næringsutvikling, attraktivitet, 

kompetanse og redusert utenforskap. 

- Arbeider tett med utdanningsinstitusjoner for å sikre matchende 

utdanningstilbud og møte behovet for arbeidskraft. 

- Jernbanesatsing: Hovedprioritet er å få etablert to sportilfarter til Hamar 

stasjon. Regionen jobber aktivt med Bane NOR og 

Samferdselsdepartementet om dette prosjektet. 

 

Ringeriksregionen IPR 

- Jernbane og samferdsel: Fokus på utvikling av jernbaneprosjekter, inkludert 

samarbeid om togtilbud mellom Hokksund og Røa. 

- Samarbeid med Gjøvikregionen og Hadelandsregionen om en 

mulighetsstudie for bioenergi og sirkulære verdikjeder. 

 

Kongsbergregionen IPR 

- Politisk satsing: Fokus på infrastruktur, inkludering i arbeidslivet og vekst i 

regionen, inkludert en tiltaksplan for disse områdene. 

- Kongsberg opplever stor vekst med planlagte 2,000 nye arbeidsplasser 

over de neste fem årene, hovedsakelig knyttet til forsvarsindustrien. 

- Behov for forbedret infrastruktur for å møte industriens krav; deler 

utfordringer knyttet til togtilbud og transportinfrastruktur. 

- Begrensninger fra Statsforvalteren hindrer bygging av boliger og 

næringsarealer. Saken ligger nå hos departementet, men prosessen tar tid. 

- Nabokommuner har begynt å diskutere muligheten for sammenslåing, som 

kan gi nye muligheter for samarbeid og utvikling. 

 

Hadeland IPR 

- Mulighetsstudie om bioenergi i samarbeid med Ringeriksregionen og 

Gjøvikregionen. Statsråd Aasland besøker regionen 16. januar for å møte 

aktører og miljøer innen bioenergi. Målet er å styrke bidraget til det grønne 

skiftet og avlaste kraftsystemet. 

- Fokus på å styrke regionens attraktivitet gjennom konkrete prosjekter innen 

lokalmat og sykkelturisme.  
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- Arbeid med å tilrettelegge regionen for bærekraftig turisme, inkludert 

promotering av lokale attraksjoner og opplevelser.  

  

Søndre Østfold IPR  

- Søndre Østfold IPR har vedtatt en ny samarbeidsavtale som fokuserer på 

færre, spissede satsingsområder: utenforskap, næringsutvikling og energi. 

- Fullført en regional energiutredning basert på lokale ressurser og rapporter 

på kommunenivå. Formålet er å legge grunnlaget for konkrete prosjekter 

innen kraftproduksjon og nettkapasitet. Utredningen blir vedtatt i 

Sarpsborgs bystyre og i IPR. 

 

Indre Østfold IPR 

- Inngått avtale med NMBU om samarbeid på områder som folkehelse, 

utenforskap, Oslofjorden og landbruk. 

- Styrke sykepleier- og førskolelærerutdanning. 

- Arbeider med planene for Norges Filmby, et prosjekt som er i sluttfasen. 

 

Gardermoregionen IPR 

- Kommuneøkonomi: Hurdal kommune klarer seg bra økonomisk, men ellers 

er situasjonen krevende for de fleste.  

- Arbeider med å håndtere energiknapphet i regionen for å møte stor 

etableringsvilje og sikre tilgang til strøm. 

- Etablering av en regional demenslandsby, forankret i alle kommunestyrene. 

- Utforsker regionale løsninger for renovasjon for å håndtere økende 

kostnader. 

- Utvikler Gardermoen Akademiet i samarbeid med Høgskolen, ledet av 

Ullensaker kommune, som alle seks kommuner bidrar til. 

 

Oslo kommune 

- En tverrpolitisk vedtatt plan for å balansere utbygging og bevaring av 

småhusområder er forsinket hos Statsforvalteren. 

- Oslo står overfor potensielle kutt i kollektivtrafikken, som kan øke biltrafikk 

og forurensning. Jobber tett med Akershus for å håndtere utfordringene. 

- Prioriterer samarbeid for å gjennomføre konkrete tiltak for å forbedre 

Oslofjorden. Samarbeider med Asker, Bærum og andre kommuner om dette. 

- Arbeider for å få staten til å følge opp sine forpliktelser knyttet til 

utbyggingen av Fornebubanen.  
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Vedtak:  
Saken tas til orientering  

  
  
Sak 64/24 Orientering, interessepolitisk utvalg  
   

Vedtak:   
Saken tas til orientering   

  
  
Sak 65/24  Korte orienteringer fra sekretariatet   
  
  

Vedtak:   
Saken tas til orientering   

  
  
Sak 66/24  Eventuelt   
 

Ingen saker til eventuelt. 


